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Aanwezigen

Voorzitter: de heer R. van Breemen
Raadsgriffie: mevrouw E. van Bekhoven
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Portefeuillehouder: de heer J. van der Geest
Ambtelijk: de heer J. Doorakkers
Gast: de heer J. van Wijgerden, IKG
Notulen: notulistenbureau Leeuwenburgh-Vendrig

Opening

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen hartelijk welkom. Hij leidt de 
bespreking kort in. 

Coronamaatregelen economie

Het college heeft toegezegd de raad periodiek te informeren over de verschillende 
maatregelen die zijn en worden genomen om de economie te versterken en te stimuleren.

Wethouder Van der Geest geeft een toelichting. 
Hij verwijst naar het re-activatieplan economie dat vorig jaar is vastgesteld en nader moest 
worden uitgewerkt. De afspraak is gemaakt dat het college periodiek de raad zou 
informeren over de stand van zaken. In september leek er licht aan het eind van de tunnel, 
maar dat is vervolgens wat gedoofd. De wethouder verwijst naar de brandbrief die de 
Koninklijke Horeca Nederland heeft gestuurd en naar de brandbrief die het college samen 
met Drechtsteden, Molenlanden en Vijfheerenlanden naar verschillende ministeries heeft 
gestuurd. Het blijft lastig om te kijken wat je als gemeente kan doen voor de economie; 
veel moet van het Rijk komen. 
Als raadsleden in dit kader ideeën hebben zijn ze van harte welkom.

De heer Doorakkers geeft een presentatie (beschikbaar op iBabs). Hij schetst de 
maatregelen die genomen zijn door het Rijk en door de gemeente Gorinchem. De 
maatregelen zijn aangescherpt, verlengd en uitgebreid. De gemeente houdt de vinger aan 
de pols voor wat er leeft onder de ondernemers en instellingen. Er is een gemeente brede 
adviesgroep in het leven geroepen en er wordt geïnventariseerd wat er elders in het land 
gebeurt in dit kader. Hij schetst een aantal gemeentelijke acties met betrekking tot de 
horeca, digitale winkelstraat en whatsappgroepen voor ondernemers. Het re-activatieplan is 
in september 2020 met de raad besproken. In dit kader noemt hij de plannen voor het 
kernwinkelgebied, regionale innovatie en ondernemerschap, sociaal ondernemerschap, 
initiatievenfonds en kennisvouchers. Voor de laatste drie regelingen is nog niet veel 
belangstelling. Ook zijn er plannen voor het stimuleren van de organisatiegraad op 
bedrijventerreinen en het bevorderen van de kwaliteit van bedrijventerreinen. Het inkoop- 
en aanbestedingsbeleid aangescherpt.
De gemeente houdt de vinger aan de pols en neemt actie waar nodig. De raad wordt op de 
hoogte gehouden van de ontwikkelingen. 

De voorzitter geeft gelegenheid voor het stellen van vragen.

De heer Tekir begrijpt dat er niet veel animo is voor nieuwe regelingen; dat verbaast hem 
niet. De voorwaarden zijn nogal streng. Hij noemt de kennisvouchers als voorbeeld. Het 
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komt ook nogal bureaucratisch over. Hij vraagt of hier over is nagedacht en of er ideeën 
zijn om het te verruimen.

De heer Doorakkers had verwacht dat er veel animo zou zijn. Door nieuwe regelingen van 
het Rijk viel het tegen. Bij alle maatregelen zijn bepaalde voorwaarden gesteld. Ze zijn ook 
aanvullend op andere regelingen. Subsidieregelingen moeten aan bepaalde voorwaarden 
voldoen en lijken daardoor bureaucratisch. Ook bij andere gemeenten wordt er beperkt 
gebruik van gemaakt. 

Mevrouw Van Maaren vraagt of ook gekeken is naar de mogelijkheid om Gorinchem een  
soort proefstad te laten zijn om een evenement te organiseren. Misschien is dat een 
mogelijkheid om de ondernemers een kans te geven. 

Wethouder Van der Geest antwoordt dat hierover is nagedacht. Het is ook besproken in de 
Veiligheidsregio en Gorinchem is er geen fieldlab voor. Het is in Nederland wat te traag op 
gang gekomen. 

De heer Foppen vraagt wat de financiële maatregelen betekenen voor de gemeente. 
Hoeveel ruimte is er nog voor extra maatregelen. Er zijn veel samenwerkingsverbanden en 
activiteiten en dergelijke, wat betekent dat voor de ambtelijk inzet?

Wethouder Van der Geest antwoordt dat twee keer een bedrag van € 54.000 voor 
terrashuur is kwijtgescholden en dat maximaal € 500.000 beschikbaar is gesteld. 
Met betrekking tot de ambtelijke capaciteit zegt hij er trots op te zijn als hij ziet hoe de 
medewerkers van de afdeling economie samen met de ondernemers hebben gewerkt om er 
het beste van te maken. Corona is er een beetje de hoofdtaak geworden. Ondernemers zijn 
er zeker bij nodig want die weten goed wat er wel en niet werkt. Het kost tijd maar het is 
hard nodig.

De heer Onvlee verwijst naar de brandbrief van de horeca. Volgende week komt het CDA in 
de raadsvergadering met een initiatief voorstel voor de langere termijn. Voor de korte 
termijn vraagt hij aan de andere raadsleden of het een idee is om met de schrijvers van de 
brandbrief te brainstormen over wat er wel mogelijk is. Wellicht kan de griffie dat samen 
met de wethouder organiseren.

De heer Schefferlie vindt het een sympathiek idee van het CDA. Het is goed dat de 
gemeente de vinger aan de pols houdt. Van starters hoort hij dat zij veel mislopen als het 
gaat om steunmaatregelen. Hij vraagt of de gemeente daar zicht op heeft en of de 
gemeente daar iets aan kan doen. Ook vraagt hij of de gemeente zicht heeft op bedrijven 
die met steun wel voortgaan maar waarvoor toch faillissement dreigt. Ook is hij benieuwd of 
bij andere gemeenten goede ideeën gevonden zijn.

De heer Doorakkers zegt dat er veel gesprekken gevoerd worden met ondernemers, 
ondernemersverenigingen, KCC en Avres. Bij het KCC komen bijna geen vragen meer 
binnen. Bij Avres is het aantal Tozo aanvragen teruggelopen vanwege de voorwaarden. Op 
de financiële positie van de bedrijven heeft de gemeente geen zicht. Als bekend is dat 
bedrijven dreigen om te vallen, dan wordt geprobeerd deze te helpen. De NOW-regeling 
wordt nog steeds in dezelfde mate gebruikt.

De heer Oostrum sluit zich aan bij de positieve maatregelen en suggesties. Hij vraagt of het 
inkoop en aanbestedingsbeleid aangescherpt wordt in die zin dat ruimte gezocht wordt om 
lokale ondernemers te ondersteunen en niet overal voor Europees aan te besteden.

De heer Doorakkers antwoordt dat het inderdaad is bedoeld om meer voorrang te geven 
aan lokale ondernemers waar mogelijk. Overigens moet de gemeente zich wel houden aan 
de wet- en regelgeving.
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De heer Oostrum vraagt het grijze gebied optimaal te benutten. 

Vervolgens geeft de voorzitter de heer Van Wijgerden gelegenheid om zijn presentatie te 
geven.

De heer Van Wijgerden geeft een presentatie (beschikbaar op iBabs) getiteld Gorinchem 
Next 0.1 voor en door ondernemers. 
Kernwaarden: ambitieus, ontwikkeling, innovatie en groei. 
Het doel is het creëren van duurzame werkgelegenheid (direct en indirect) en zoveel 
mogelijk economische bijdrage aan de regio. Daardoor het verbeteren van de leefbaarheid 
in de regio. Ondersteunen van startups, scale ups en het stimuleren en verbeteren van 
ondernemerschap. Het platform moet wel voor een langere termijn functioneren. Hij licht dit  
nader toe. Er zal een digitaal platform gemaakt worden waarmee mentoren gematcht 
kunnen worden en events en workshops gecommuniceerd. Samenwerken met gemeenten 
en scholen, businessclubs en verenigingen. Er is vooral content nodig. Zes mensen zijn 
hierbij actief: Harm van Heusden, Rick Voorbergen, Rob van Raak, Petra Klijn, Alice Visser, 
en Jan van Wijgerden. 
Gorinchem Next is een project binnen de Stichting Economische Ontwikkeling Gorinchem 
waar ook het waterstof project onder valt.  
Er is een globale begroting opgesteld. Een onderdeel hiervan is bedoeld om startups die 
doorverwezen worden naar financieringsmogelijkheden een renteloze lening te geven.
Tot slot zegt hij dat men deze activiteit om niet ontplooit omdat men gelooft dat het 
belangrijk is om ondernemerschap te stimuleren en ervaring en kennis te delen.

De voorzitter bedankt de heer Van Wijgerden voor zijn presentatie en geeft gelegenheid 
voor het stellen van vragen. 

Mevrouw Mager bedankt voor de presentatie. Zij hoopt dat dit succesvol wordt. Zij vond het 
positivisme in de presentatie van de heer Doorakkers ook heel prettig. De gemeente doet 
zijn best. Bij een volgende update vraagt zij om een en ander nader te kwantificeren.
Zij informeert of de brandbrief van de Regio naar het Rijk hier ook in past.

Wethouder Van der Geest zegt toe de Coronamonitor van ZHZ door te sturen naar de raad. 
Met betrekking tot de brandbrief van Drechtsteden, Gorinchem en Molenlanden licht hij toe 
dat die is gestuurd omdat de gemeenten geen instrumenten hadden met name voor 
starters. Er is nog geen inhoudelijke reactie op ontvangen. 

Mevrouw Mager hoopt in een volgende sessie te horen wat de gemeente gaat doen als Den 
Haag niet in actie komt. 
Wethouder Van der Geest zegt dat de gemeente niet zo maar geld beschikbaar kan stellen 
voor bedrijven. Dat moet van het Rijk komen. Er wordt blijvend gezocht naar mogelijkheden 
en voorbeelden in andere gemeenten.

Mevrouw Mager wijst op het idee dat de heer Onvlee zojuist uitte. Wellicht biedt dat 
perspectief.

Mevrouw Hamann complimenteert de heer Doorakkers met de presentatie. De gemeente 
doet veel en is positief bezig. Zij sluit zich aan bij de opmerking van mevrouw Mager over 
de starters. Dat ligt bij het rijk. Zij bedankt de heer Van Wijgerden voor zijn presentatie. Zij 
vindt het een goed plan dat de ondernemers dit zelf oppakken. Zij vraagt of men actief op 
zoek gaat naar starters.

De heer Van Wijgerden bedankt voor de reacties en zegt dat het de bedoeling is met 
content mensen te enthousiasmeren om een onderneming te starten. Via allerlei kanalen zal 
de doelgroep bereikt worden.
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De heer Oostrum sluit zich aan bij de complimenten voor het initiatief van de heer Van 
Wijgerden. Hij doet de suggestie om ook fysieke netwerken te gaan stimuleren, een soort 
Next Expo. 

De heer Van Wijgerden bedankt voor de tips. 

Ook de heer Onvlee geeft complimenten aan de heer Van Wijgerden. 
Verder stelt hij voor om met de griffie te kijken naar een inventariserende mail naar de 
raadsleden voor een paar korte sessies of een grote bijeenkomst voor een brainstorm. Hij 
zal er nog over nadenken. Ideeën zijn welkom.  

De voorzitter bedankt de heren Doorakkers en Van Wijgerden voor hun  presentaties.
Hij memoreert de toezegging van de wethouder om de ZHZ Coronamonitor door te geleiden 
naar de raad. 

Sluiting

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering. 


